

Message to French nationals in Jersey



Liberté • Égalité • Fraternité

RÉPUBLIQUE FRANÇAISE

1. Census of the French community in Jersey

The French Consular Agency in Jersey is organising a census of the French citizen residing in Jersey. **If you are a French citizen (either french national only or bi-national) and you reside in Jersey, please contact the Maison de la Normandie et de la Manche, which is in charge of establishing a list of French nationals or bi-nationals residing in Jersey on behalf of the French Consular Agency.** You can contact the Maison de la Normandie et de la Manche at the details located on the bottom of this page.

This list is of the utmost importance in order for the French Consular Agency to clearly understand and establish the needs of the French community residing in Jersey and also contact you to advise of any event that may take place in future (consular visits, celebrations, etc.).

2. French Consular visit in Jersey on the 25th and 26th March 2024

The French Consular team in London has announced that they will be coming to Jersey on the 25th and 26th March 2024 in order to give the French citizens residing in Jersey a unique opportunity to:

- **Establish a proxy vote for the future European elections** which will take place on 09 June 2024;
- **Complete their Consular registration** in the register of French people established outside France (*This is only available for French citizens residing outside France*);
- Locally **renew their passports and ID cards**. Kindly note that since this process is highly time consuming, the Consular team may not have enough capacity to deal with all citizenship documents queries. For this reason, this opportunity will be by appointment only and will be first given to French citizens presenting an emergency or with limitation in their ability to travel outside Jersey. The remaining slots will be allocated on a “first come, first served” basis. You can book your appointment online, on the Consulat Général de France à Londres website: [Book your appointment - Passports and ID renewals](#). If you do not have access to internet, please contact urgently the Maison de la Normandie et de la Manche at the below contact details.

Maison de la Normandie et de la Manche

71 Halkett Place – St Helier – JE2 4WG

Tel: 01534 280 110

Mail: info@maisondenormandie.com



Message à l'attention des ressortissants français de Jersey



1. Recensement de la communauté française de Jersey

L'agence consulaire honoraire de France à Jersey organise un recensement des personnes ayant la nationalité française et vivant à Jersey.

Si vous avez la nationalité française (que vous soyez uniquement français ou bien bi-nationaux) et que vous habitez Jersey, merci de vous faire connaître auprès des services de la Maison de la Normandie et de la Manche, chargés d'établir cette liste pour le compte de l'équipe du Consulat honoraire de France à Jersey :

Maison de la Normandie et de la Manche

71 Halkett Place – St Helier – JE2 4WG

Tel: 01534 280 110

Mail: info@maisondenormandie.com

La constitution de cette liste est essentielle pour que l'agence consulaire de Jersey puisse avoir une idée précise des besoins de la communauté française et puisse vous contacter afin de vous tenir informer de tout événement (tournée consulaire, célébration...).

2. Tournée consulaire à Jersey les 25 et 26 mars 2024.

Une tournée consulaire aura lieu à la fin du mois de mars, offrant aux ressortissants français de Jersey une opportunité unique de :

- Etablir leur **procuracion de vote** pour les prochaines élections européennes (9 juin 2024)
- S'inscrire au **registre des Français de l'étranger** afin de connaître au maximum notre communauté française au Royaume-Uni et de pouvoir répondre au mieux à leurs besoins
- Et enfin, **renouveler localement passeports et cartes d'identité**. Attention, les demandes de renouvellement de documents d'identité ne seront traitées que sur rendez-vous et inscriptions préalables (premier arrivé premier servi) ! Les places étant limitées, toutes les demandes ne pourront être satisfaites et **les inscriptions seront en priorité pour les personnes les plus fragiles**. Vous devrez donc impérativement prendre rendez-vous auprès des services du consulat de France à Londres, via un service de réservation en ligne par internet (à partir du site du Consulat Général de France à Londres : <https://consulat.gouv.fr/tournees-consulaires-londres/rendez-vous?name=Tourn%C3%A9e%20consulaire%20%C3%A0%20Jersey%20%2825%20%26%20mars%202024%29>). Si vous n'avez pas accès à internet, merci de vous faire connaître le plus rapidement possible auprès des services de la Maison de la Normandie et de la Manche.

